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Treballant pel  
nostre municipi 

C om sabeu, el Fons de Transició Nuclear té com a finalitat ajudar les zones afec-
tades pel tancament de les centrals nuclears. Això implica el repartiment de 
recursos econòmics per impulsar projectes de transició energètica, promoció 

econòmica i generació de llocs de treball.
Un dels aspectes claus del Fons és la creació d’una Secretaria tècnica que s’encar-

regui de seleccionar els projectes als quals es destinaran aquest diners.
Des de la Generalitat de Catalunya s’ha proposat que aquesta Secretaria estigui 

ubicada a Tortosa. Proposta, al nostre entendre, no gaire afortunada ja que no repre-
senta a la majoria de municipis afectats, es troba lluny de la ubicació de les centrals 
nuclears i lluny, també, de la realitat social i econòmica que tenim a casa nostra. 

Per això, vaig convocar una reunió a la qual van assistir els alcaldes afectats del Baix 
Camp i del Priorat i els presidents de la Cambra de Comerç de Reus i de PIMEC Baix 
Camp, per demanar que la Secretaria tècnica tingui dues seus. Així doncs, proposem 
una ubicada a Tortosa i una altra ubicada al Baix Camp, i en aquesta mateixa reunió vaig 
oferir l’oficina de la nostra empresa municipal IDETSA, per acollir aquesta segona seu.

La nostra voluntat no és confrontar territoris, sinó trobar una fórmula que serveixi 
perquè tots els municipis beneficiaris del Fons ens sentim representats i també per 
assegurar-nos que en la presa de decisions a l’hora d’escollir els projectes finalistes, la 
nostra veu sigui escoltada i respectada.   

Vandellòs i l’Hospitalet de l’Infant s’hi juga molt en aquest qüestió i és per això que 
treballarem de valent, com sempre, en la defensa dels interessos del nostre municipi. 

Assumpció Castellví  
Alcaldessa de Vandellòs i l’Hospitalet de l’Infant

"Trona l’abril,  
ve bon estiu"
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“Les entitats locals tenen  
línia directa amb l’Ajuntament”

E n aquest mandat s’ha creat la Regido-
ria d’Associacions i Entitats, de la qual 
vostè és la titular. Quines funcions 

té aquesta regidoria exactament? Principal-
ment, donar un cop de mà a les associacions 
del municipi. La idea és que tinguin una perso-
na de referència a la qual acudir, que els asses-
sori i els ajudi amb els temes burocràtics, per 
exemple, a resoldre dubtes sobre com han de 
justificar i demanar les subvencions. Aquesta 
regidoria serveix també per coordinar els dife-
rents actes que s’organitzen, perquè no coin-
cideixin en el temps; i per conèixer de primera 
mà les necessitats i inquietuds d’aquests col-
lectius. Es tracta que les entitats locals tinguin 
una línia directa amb l’Ajuntament.

Parlem ara de la Regidoria de Medi Am-
bient. Quines mesures ha adoptat per fer 
front a la situació de sequera? Actualment, 
el nostre municipi es troba en estat de pre-
alerta per la sequera. Tot i que no hem 
d’aplicar les restriccions d’aigua decreta-
des per l’Agència Catalana de l’Aigua (ACA) 
als municipis on sí que està declarat l’estat 
d’alerta, des de l’Ajuntament estem aplicant 
diverses mesures: hem restringit el reg a les 
zones verdes municipals, en la neteja viària 
estem minimitzant l’ús d’aigua, hem tancat 
les fonts ornamentals municipals i algunes 
fonts d’aigua potable i hem prohibit la uti-
lització de l'aigua per a l'eliminació de pols 
i matèria en suspensió a l'aire. També es-
tem treballant per detectar i reparar fuites 
de la xarxa d'aigua. Segons ens ha comuni-

cat l’ACA, l’Ajuntament rebrà una subvenció 
152.000 euros en concepte de vàlvules re-
ductores de pressió, renovació xarxa d’aigua 
i sectorització d’aigua potable al municipi.

L’estació depuradora de la urbanització Va-
nessa Park ja està arranjada, oi? Sí, les obres 
d’arranjament van finalitzar a finals de 2023 i 
han servit per millorar el rendiment de l’esta-
ció i la capacitat de depuració de les aigües 
residuals, abans de ser abocades al medi. 
La idea és poder aprofitar en un futur l’aigua 
depurada per al reg mitjançant un tractament 
terciari, com es podrà fer en breu a Vandellòs. 
Allí els pagesos podran aprofitar l’aigua resi-
dual de la depuradora, que no és potable, per 
regar els arbres que no siguin fruiters.

Una de les tasques principals del departa-
ment municipal de Medi Natural és la nete-
ja i arranjament de camins. En quines zones 
esteu treballant actualment? S’està seguint 
un pla de neteja de franges contraincendis 
als nuclis del municipi, conjuntament amb el 
departament de Medi Ambient de la Genera-
litat de Catalunya; i properament actuarem a 
Masriudoms i Masboquera. 

Com que el municipi és molt extens, la 
nostra prioritat és mantenir sempre en bon 
estat els camins principals, per on s’ha de 
circular en cas d’emergència o incendi.

Recentment, hem arranjat el sender que 
va des de la bassa de l’Aigua al Coll fins a 
la bassa de Navaes, pel Canal del Corb i ara 
estem condicionant l’entrada del poble de 

Vandellòs, estem desbrossant la vegetació i 
instal·larem una tanca de fusta.

Teniu alguna actuació destacada prevista 
a l’Hospitalet de l’Infant, relacionada amb la 
millora de l’entorn? Volem convertir l’espai de 
la urbanització Corralets, on hi ha la pista es-
portiva i el parc infantil, en una gran àrea lúdi-
ca. Hem decidit canviar la ubicació inicial del 
pump track i construir aquest circuit per bicicle-
tes BMX en aquesta zona (ara aquest projecte 
està en procés de licitació), i millorar la zona 
verda i el parc agility. La idea és que s’hi pugui 
instal·lar un club d’entrenament de gossos.

“Volem convertir l’espai de 
la pista de la urbanització 
Corralets en una gran àrea 
lúdica, amb el pump track 
i un parc agility millorat 
perquè pugui haver-hi un club 
d’entrenament de gossos”.

A Vandellòs heu posat en marxa un nou sis-
tema d’obertura de l’àrea d’emergència dels 
contenidors de brossa, com a prova pilot. Sí, 
en aquesta segona fase de la implantació del 
porta a porta de recollida selectiva de residus, 
hem activat una app d’identificació dels usu-
aris que permet l’accés a l’àrea d’emergència 
dels contenidors. Amb aquest sistema, po-
dem saber qui en fa ús i fer un seguiment, per 
millorar els resultats de la recollida selectiva; i 
també podem evitar que gent de fora del mu-
nicipi hi dipositi els seus residus. 

Laura Olmo
Regidora de Noves Energies;  
de Medi Ambient i Medi Natural;  
i d’Associacions i Entitats

Aquesta nova regidora, que fa gairebé 30 anys que tre-
balla en el sector privat com a administrativa comptable, 
creu que els seus principals actius com a membre del 
govern municipal són la seva “experiència en la gestió 
administrativa, la seva proximitat amb la gent i la seva 
vinculació al teixit associatiu”, perquè ha format part de 
diverses associacions locals.

A la pàgina web de l’Ajuntament hi ha un  
apartat dedicat als regidors/es, amb informació de la 
biografia de cadascun d’ells/es i de la retribució que cobren. Entrevista 3
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Aquí podeu consultar la informació 
relativa als grups polítics municipals que 

hi ha penjada al web de l’Ajuntament:

En el centre, les persones 

U n dels objectius principals de l’equip de 
govern és posar al centre les persones, 
treballar pel benestar i la millora de la 

qualitat de vida dels veïns i veïnes. Un exemple 
clar són les accions que s'estan duent a terme 
des de la Regidoria d'Igualtat i de Joventut.

Aquest mes de febrer s'ha iniciat un servei 
per fomentar i ajudar a la conciliació de les fa-
mílies, és el Casalet. 

Aquest nou servei neix gràcies a una sub-
venció que rep l’Ajuntament des de fa uns anys, 
i que, ara sí, s’utilitzarà amb l'objectiu que té 
aquesta subvenció del Departament d’Igualtat 
i Feminismes de la Generalitat.

El Casalet és un servei de canguratge que 
compta amb monitoratge especialitzat en tre-
ballar amb infants, s’ofereix tant a Vandellòs 
com a l’Hospitalet de l´Infant. En aquest servei 
es treballa per potenciar la creativitat, el joc 
simbòlic, la lectura i la socialització en un en-
torn segur.

A més a més, aquest mes de març s’ha ini-
ciat el Casalet Viatger, que s’ha estrenat amb 
els actes del 8M, un servei de canguratge que 
s’extrapola a altres actes en els quals les dones 
participants podran gaudir de les activitats i al-
hora els seus fills i filles podran estar atesos de 
manera gratuïta.

Aquest nou servei, gràcies a la col·laboració 
amb la Regidoria de Cultura, també s’oferirà en 
alguns espectacles culturals per a públic adult 
en horari de tarda, a un preu simbòlic que anirà 
lligat a la compra de l’entrada a l’espectacle.

La Regidora de Joventut també ha posat en 
funcionament un nou servei d’assessorament i 
suport psicològic per al jovent de 12 a 18 anys 
de manera gratuïta.

Actuacions exemplificadores de les políti-
ques socials de l'equip de govern. 

acciomunicipalvh@gmail.com 
  @acciomunicipalvh

 @acciomunicipalvh

Esmeralda 
Saladié

IDETSA com a seu de la 
Secretaria Tècnica del FTN

E l Fons de Transició Nuclear (FTN) té com 
a finalitat promoure accions de desen-
volupament socioeconòmic i transició 

energètica a les zones afectades per l’impacte 
ambiental de la producció energètica d’origen 
nuclear. En la darrera reunió del seu Òrgan de 
Govern, la Generalitat de Catalunya va propo-
sar l’Institut per al Desenvolupament de les 
Comarques de l’Ebre (IDECE) com a seu de la 
seva secretaria tècnica, fet que no representa 
la diversitat territorial de 60 dels 96 municipis 
que poden optar als FTN.

L’Alcaldessa, vicepresidenta de l’esmentat 
Òrgan de Govern, exerceix un paper clau de 
lideratge per tal de garantir que el nostre mu-
nicipi hi estigui ben representat. El passat 28 
de febrer es va celebrar una reunió a la Casa 
de la Vila amb representants del Baix Camp i 
del Priorat, i dels presidents de la Cambra de 
Comerç i PIMEC Baix Camp, per oferir l’em-
presa municipal IDETSA com a segona seu de 
la Secretaria Tècnica, ja que compta amb una 
estructura consolidada i un equip humà amb 
experiència en el sector empresarial. Aquesta 
és una proposta coherent, atès que al nostre 
municipi hi ha l’última de les centrals en actiu 
que contribuirà a la vigència del FTN.

Més Municipi manté el compromís de pri-
oritzar els empresaris a accedir al FTN per 
potenciar el desenvolupament socioeconòmic 
del municipi, la transició energètica i la gene-
ració de llocs de treball de qualitat. Per assolir 
l’objectiu, des d’IDETSA s’ha posat en funcio-
nament el Servei d’assessorament empresarial 
per atendre i acompanyar els projectes que pu-
guin optar als FTN. 

mesmunicipi@gmail.com
  Més Municipi

 @mes_municipi

Ferran 
Conejo

Governar per a què i per a qui?

L ’equip de govern quatripartit porta 9 me-
sos al capdavant de l’Ajuntament. Tan-
mateix, el temps passa i és difícil veure 

actuacions adreçades a millorar la qualitat de 
vida dels veïns i veïnes del municipi i, encara 
més difícil, veure quins són els objectius a em-
prendre en benefici dels ciutadans d’avui i, so-
bretot, del demà.

La manca de projecte s’aprecia en no ser 
capaços de generar noves oportunitats amb 
els recursos extraordinaris provinents del Fons 
de Transició Nuclear, atès que els recursos 
compromesos són els ja existents en els ajuts 
ordinaris de l’àrea de promoció econòmica. De 
la mateixa manera, l’absència d’idees es reflec-
teix en una inacció de noves inversions o en no 
disposar de projectes per obtenir nous recur-
sos provinents dels Fons Europeus.

Mentrestant, el temps passa i no s’aprecia 
cap nova iniciativa més enllà de donar conti-
nuïtat als projectes heretats, com la residèn-
cia per a la gent gran, el centre de fotografia 
Paco Andreu, el pumptrack, el producte turístic 
sobre Antoine Saint-Exupéry... o els que porten 
a terme les administracions dependents de 
l’Estat, com el condicionament de l’antiga via 
fèrria per ADIF o la futura actuació al patrimoni 
Bonet Castellana amb els Fons del Ministeri de 
Transports.

Pel que fa a la nova regidoria de proximitat, 
observem com s’està confonent la proximitat 
de l’Alcaldessa amb la de l’Ajuntament, fet que 
es consuma quan proposem la creació de ba-
ròmetres d’opinió respecte els serveis públics i 
es neguen des del Govern.

De moment, el balanç és força pobre, amb 
l’excepció dels favors prestats als veïns “prò-
xims” a l’alcaldia. 

pscvh@tinet.org
  @pscvandellos.hospitalet

 @PSCVH
 @psc_hospitalet.vandellos

María José 
Gómez

Opinió dels portaveus municipals
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Avui sortim

L a FIC, nascuda de diversos moviments 
socials a les nostres contrades a princi-
pis dels noranta, coneixedora de la pro-

blemàtica que viu el món rural on la majoria 
d'aquestes explotacions agrícoles i ramaderes 
estan implantades, manifesta:

Que la pagesia i la ramaderia són els col-
lectius més importants del sector primari i el 
més mal valorat per les administracions. No es 
té en compte les fortes inversions que s'han de 
fer per desenvolupar aquest noble ofici. Són 
empresaris agrícoles o ramaders, com qual-
sevol altre empresari industrial, però no estan 
valorats com a tals.

La FIC dona tot el seu suport a les manifes-
tacions que s'estan produint al territori català, 
en defensa legítima de les seves reivindicaci-
ons i demanem solucions urgents per revertir 
aquesta situació que cada vegada s'agreuja 
més per les exigències de les polítiques agrà-
ries de la UE, l'excés de burocràcia, els elevats 
costos productius, la forta sequera i, el més 
important de tot, els ridículs preus de venda. 
Només demanen poder viure del seu treball.

Tot això fa insostenible les explotacions 
agrícoles i ramaderes, la majoria es mantenen 
més per vocació que per rendibilitat, això fa 
que no hi hagi  relleu generacional i això farà 
que molt aviat tinguem conseqüències greus 
en la cadena alimentària.

Pagesos i pageses de Catalunya, estem al 
vostre costat, compartim totes les vostres rei-
vindicacions per aconseguir un futur digne per 
aquest imprescindible, honorable i digne ofici. 
Sense pagesia no hi ha futur. 

fic_cat@telefonica.net
  @fichospitalet

 @lafichospitalet

María Elidia 
López

La Cooperativa de Vandellòs, 
una qüestió de voluntat 
política

D es de l’Assemblea de la CUP volem 
transmetre el més sincer reconeixe-
ment a la Cooperativa de Vandellòs. 

Una entitat històrica oberta al poble, amb qui 
gairebé totes les famílies del poble s’hi han vist 
i sentit involucrades. Una entitat que ha seguit 
els principis del cooperativisme, compromesa i 
al servei de la pagesia, la terra i el paisatge que 
aquests dies ha arribat a la seva fi.

Malauradament, la disminució de l’activi-
tat agrícola ha provocat que les cooperatives 
de molts pobles hagin esdevingut inviables. 
Entre les diferents raons d’aquesta crisi, que 
la “Revolta pagesa” ha portat aquests dies als 
carrers, cal destacar la manca d’iniciatives po-
lítiques directes des de les institucions, també 
de les locals. I d’això, en som responsables.

Valorant el bé públic, i amb sentit de per-
tinença d’allò que ens fa poble, creiem que la 
Cooperativa havia de continuar en mans del 
poble. I això passava perquè l’equip de govern 
hagués pres la decisió de quedar-se-la, assu-
mir el cost econòmic del seu tancament com 
a entitat i reconvertir les instal·lacions oferint 
nous serveis o usos. Un centre de gestió fo-
restal, producció de biomassa, local de l’ADF, 
o construcció de pisos de protecció en serien 
bons exemples útils i viables entre d’altres. 
Però no hi ha hagut voluntat política per part 
del govern.

Costa d’entendre que un Ajuntament com 
el nostre amb un pressupost anual de més de 
20 milions d’euros, i que realitza modificacions 
de crèdit gairebé a cada ple, no hagi tingut la 
voluntat política d’adquirir les instal·lacions de 
la Cooperativa, fent que aquestes continuessin 
sent del poble, oferint servei als seus veïns i 
veïnes. 

  @cupvh
 @CupVH 
 @cupvh 

Sergi  
Saladié

El Servei de Tecnologies 
de la Informació de 
l'Ajuntament 

E l Servei de Tecnologies de la Informació i 
la Comunicació (TIC) de l'Ajuntament de 
Vandellòs i l’Hospitalet de l’Infant és l'en-

carregat de l'ús, la implantació, la coordinació 
i la gestió de les Tics en l'àmbit municipal del 
consistori, ens autònoms i empreses munici-
pals.

Les tecnologies de la informació i les co-
municacions són una matèria transversal a 
l'organització municipal, constitueixen l'eina de 
treball fonamental dels empleats i empleades 
municipals, i una llera essencial de prestació 
de serveis a la ciutadania. Per tot això, demana 
una gestió unificada i coherent, sent imprescin-
dible per assolir aquest objectiu comptar amb 
una infraestructura organitzativa que centralit-
zi recursos i es responsabilitzi de dirigir i exe-
cutar la política municipal TIC més enllà del pu-
rament departamental, integrant els interessos 
de les diferents àrees, però superant la vertica-
litat en els plantejaments i desenvolupaments.
Tot això en una estratègia consensuada, ba-
sada en la participació, i en la racionalització 
d'infraestructures, optimització de recursos, 
experiència i coneixement.

L’objectiu és adoptar un model de gestió 
de les TIC de l'Ajuntament que elimini les du-
plicitats i les redundàncies, que marqui com a 
objectius prioritaris l'optimització de recursos, 
l'ús intensiu de mitjans electrònics per part 
dels treballadors i treballadores municipals, els 
ciutadans i ciutadanes i les empreses, que cen-
tralitzi la gestió de compres i inversions i que 
millori els nivells de qualitat i eficiència en la 
prestació de serveis. 

ppvandelloslhospitalet@gmail.com 
  @PP-Vandellòs l’Hospitalet de l’Infant

 @ppvandellos
 @ppvandellos 

Sílvia 
Pujol

@ajuntament_vh



El cementiri de l’Hospitalet de l’Infant.  
Període 1861- 1924 (I)
Pel Centre d’Estudis de l’Hospitalet de l’Infant (CELHI)

Aquí podeu consultar els números de 
La Revista publicats des del 2010 fins a 

l’actualitat. Els números anteriors els trobareu, 
en format paper, a les biblioteques municipals: 

Recreació pictòrica de l'accés al cementiri vell. Dibuix cedit pel CELHI.

A bans d’introduir-nos en els fets més notables d’aquest perío-
de volem fer una puntualització que creiem és força impor-
tant, es tracta de donar suport històric a la data de 1861 

com a data més fiable i contrastada de la construcció del Cementiri 
Vell de l’Hospitalet.

Màrius Bru dona com a data de construcció de, l’aleshores, Nou 
fossar, l’any 1851. Entenem que l’esmentat autor va suposar aquella 
data perquè va ser l’any 1851 quan l’església de l’Hospitalet va esde-
venir parròquia. Malgrat això, per a nosaltres té més consistència la 
hipòtesi de Buenaventura Hernández Sanahuja, que en el manuscrit, 
inèdit de 1865, conservat a la Real Academia de la Historia de Madrid 
i que ha vist la llum gràcies a l’edició de Jaume Massó i Joan Menc-
hón (1991), aquest investigador assenyala com a data de fundació 
del fossar l’any 1861, doncs, textualment diu:

“El cura me había ofrecido enseñarme alguno de los restos descu-
biertos al construir el cementerio del pueblo, hace cuatro años, y en 
efecto, al abrir las zanjas para cimentar las paredes de cerca...” 

Com es pot comprovar, la data donada pel Sr. Hernández Sanahu-
ja és tan adjacent en el temps que a penes en podem dubtar.

La construcció d’un nou cementiri fou, amb tota seguretat, con-
seqüència del creixement poblacional i urbanístic del poble. 

L’espai on es feien, fins aquell moment, els enterraments, bé fos a 
l’espai conegut com a “Hort del Capellà”, part de l’actual plaça de Ca-
talunya, defensat pel Sr. Bru, tot i que no disposem de cap prova do-
cumental que així ho acrediti; o bé a l’angle sud-est de l’Hospital, com 
així ho detecten les restes trobades després de sengles excavacions 
arqueològiques de 1986 a càrrec de l’arqueòloga Carolina Rovira com 
les realitzades l’any 2014 dirigides per l’arqueòleg Isidre Pastor, ens 
dona més arguments per pensar que el fossar de l’Hospital ocupava 
aquell angle de l’edifici, posant també en entredit la creença que a 
cada angle de l’hospital s’hi havia bastit una torre, probablement i a 
manca d’estudis concloents, ens atrevim a assegurar que en aquest 
angle que feia les funcions de fossar no existia cap torre.

Com hem dit, tant una hipòtesi com l’altra situen el fossar en el 
moll de l’os del poble. Aquest fet, per a una comunitat que anava crei-
xent, que l’espai dels enterraments s’anava esgotant i que la proximi-
tat no afavoria en res a aquell indret, la construcció d’un nou fossar 
es va convertir en una necessitat de primer ordre.

Segons Bru, l’any 1861 l’Hospitalet comptava amb 190 habi-
tants, encara que el padró de l’època pot induir-nos a confusions, no 
sabem amb exactitud si els 190 a què es refereix Bru són persones 
o focs o famílies.

El dubte, raonable creiem, ve donat per la imatge que ens aporta 
els plànols de la construcció del ferrocarril, que ben bé podrien ser 
d’entre 1858-1863. En aquest plànol venen especificades les illes de 
cases existents aleshores a l’Hospitalet.

I com no podia ser d’altra manera també hi apareix el nostre protago-
nista, el cementiri, una petita construcció enfilada en direcció sud amb 
l’Hospital i a uns poc metres de la carretera de València a Barcelona.

Un dels altres aspectes a tenir en consideració és que, com veiem, 
l’Hospital era un edifici exempt, que l’afegit a la cantonada est ja hi era en 
aquella època, cosa que ens fa pensar que aquesta ampliació és molt 
més antiga del que es pensa, i que aquesta ampliació va comportar la 
construcció d’un contrafort del que encara en tenim vestigis i que l’afegit 
a la part nord-est de l’Hospital, conegut com l’Hort del Capellà ens 
marca allò que el Sr. Bru defensava com l’antic fossar de l’Hospital.

Esmentades aquestes hipòtesis, ens centrarem en la construcció 
del Nou carner¹ de l’Hospitalet. Es va bastir a uns set-cents cinquan-
ta metres de l’hospital en direcció sud-oest, tenia com a accés més 
utilitzat i que fins fa poc era conegut com el camí del cementiri, l’anti-
ga carrerada de bestiar que travessava el poble. L’edificació era de 
planta rectangular de 17 metres d’ample per 15 de fondo, els murs 
eren de 4 metres d’alçada i estaven fabricats amb pedra i argamas-
sa, l’entrada única al recinte estava situada al parament nord-est. 

1 Carner: cementiri
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Penya Nàstic Vent Grana 
 

E l passat 15 de desembre es va presentar a l’Hospitalet de l’Infant 
aquesta nova entitat local, que actualment aplega una trentena de 
persones, de Vandellòs i l’Hospitalet de l’Infant i dels municipis dels 

voltants (Mont-roig del Camp i Miami Platja, l’Ametlla, Tivissa…). L’acte ofi-
cial va comptar amb la presència del president d’aquesta penya, Xavier Sa-
marra; l’alcaldessa, Assumpció Castellví; el president del Club Gimnàstic de 
Tarragona, Josep Maria Andreu; l’entrenador del primer equip, Dani Vidal, i 
diversos jugadors.

Com va explicar en aquest acte Xavier Samarra, la Penya Vent Grana no 
vol limitar-se a organitzar autobusos per anar a veure els partits del primer 
equip i tenir un local social on visionar-los, sinó que pretén programar actes 
al municipi i implicar-se en la vida quotidiana de la població, per exemple, pre-
sentacions de llibres per Sant Jordi; activitats infantils per als parcs de Nadal, 
etc; i també promoure l’afició pel Gimnàstic de Tarragona, el club esportiu més 
antic de l’Estat. En el seu record està el camp de futbol del Nàstic ple de gom 
a gom, quan l’any 2016 el primer equip va aconseguir jugar a Primera Divisió.

Aquesta nova entitat local no vol limitar-se a 
organitzar autobusos per anar a veure els partits del 
primer equip i tenir un local social on visionar-los, 
sinó que pretén programar actes

Samarra assegura que en aquests primers mesos de vida, la Penya s’ha 
convertit en un “nexe d’unió” dels membres de les diferents penyes de mu-
nicipi (de la del F.C. Barcelona, de la del Madrid i de la de l’Espanyol), en què 
“no hi ha friccions esportives”. 

El que més il·lusió els faria ara per ara seria aconseguir tenir una zona 
concreta reservada al camp de futbol del Nàstic per gaudir dels partits tots 
junts. Per compartir la seva passió per aquest club, que ara té el primer equip 
al grup 1 de Primera RFEF (la divisió de bronze). 

President: Xavier Samarra Margalef
Vice-President: Jaume Zurita Boy
Secretari: David Delgado Gironés
Tresorer: Ferran Desumvila Benaiges
Vocal Relacions Exteriors:  
Miquel Àngel Hernández Capalleja
President honorífic:  
Jordi Pascual Sabaté
Correu electrònic:  
penyaventgrana@gmail.com

Instagram/ Facebook:  
Penya Nàstic Vent Grana
Adreça de la Penya:  
Plaça de l'Església 1.  
Planta 1a. Fleca Desumvila.  
L'Hospitalet de l'Infant
Data Fundació: 3 de febrer de 2023
Nombre actual de socis: 33
Quota anual:  
20 € (adults) / 10 € (joves)

Brownie de 
xocolata amb  
gelat de vainilla
Cuinera: Jessica Villegas Yañez
Nom de l’establiment: Canalla

ELABORACIÓ
Primer de tot, cal fondre la mantega al micro-
ones. Després s’ha de barrejar amb el sucre 
roig (“moreno”) molt bé, fins que es fongui el 
sucre. A continuació, s’hi han d’afegir 4 ous 
que estiguin a temperatura ambient. I tot se-
guit, l’oli de gira-sol, l’essència de vainilla i la 
sal. Quan ja estigui tot molt ben barrejat, s’hi 
ha de posar la farina i el cacau, tamisats, per-
què no hi apareguin grumolls.

Després s’ha de posar la barreja en un 
motlle (col·loqueu al motlle primer un paper 
de forn). I, per últim, s’ha de deixar la massa 
al forn a 180 ºC durant 40 minuts (amb el foc 
a la part de sota).

Per decorar el plat i donar-li un toc dife-
rent, us proposem posar-li al damunt crema 
d’avellanes i una bola de gelat de vainilla 
d’acompanyament.

Bon profit!  

INGREDIENTS 
(per a 8 persones):

• 240 gr de mantega

• 300 gr de sucre roig

• 30 ml d’oli  
de gira-sol

• 4 ous talla L a 
temperatura ambient

• 1 cullerada petita 

d’essència de 
vainilla 

• 130 gr de farina

• 100 gr de cacau

• 1 cullerada de sal

• 1 bola de gelat  
de vainilla

Entitats / Cuina 7



La Unitat d’Escolarització Compartida de l’Hospitalet 
de l’Infant té un perfil a Instagram. Si el seguiu, 
podreu veure tot que fa el seu alumnat a l’aula: 

Classes d’educació emocional i comunicació 
efectiva per a l’alumnat d’ESO de l’institut
Les ha organitzat la Regidoria d'Ensenyament per al 2n trimestre de l’any per empoderar els estudiants

L a Regidoria d’Ensenyament ha organitzat unes classes d’edu-
cació emocional i comunicació efectiva per a tot l’alumnat 
d’ESO de l’Institut Berenguer d’Entença de l’Hospitalet de l’In-

fant (de 1r a 4t).
En concret, durant el segon trimestre, s’han impartit dues sessions 

a cada grup classe. Aquestes sessions, que complementen l’educació 
emocional que reben els joves del municipi, han anat a càrrec de Ve-
rónica García, una coach emocional externa al professorat de l’institut.

L’objectiu principal d’aquesta formació ha estat empoderar els estu-
diants perquè comprenguin com funcionen les seves emocions i pen-
saments i com aquests influeixen en el seu comportament i relacions. 

“La nostra voluntat és que aquests alumnes que tenen entre 12 i 
16 anys adquireixin habilitats que els permetin gestionar millor les se-

ves emocions, comunicar-se de manera més efectiva de forma per-
sonal i interpersonal i desenvolupar una major empatia cap als altres. 
Creiem que aquestes habilitats són essencials per al seu benestar, 
per al seu creixement personal i per al seu èxit al llarg de la vida”, ha 
explicat la regidora d’Ensenyament, Yolanda Marqués. 

Les classes, que van començar el 30 de gener, han tingut un en-
focament pràctic: en la primera, es va explorar el “circuit emocional”: 
es va mostrar com els pensaments i emocions impacten directament 
en les nostres accions i decisions i es va posar èmfasi en la comuni-
cació, tant verbal com no verbal; i en la segona, es va prestar atenció 
al diàleg intern: els joves van aprendre com els seus pensaments in-
flueixen en les seves emocions i com canviar aquest diàleg pot tenir 
un impacte positiu en el seu benestar i relacions. 

Nous aires a la UEC

P er completar la formació de l'alumnat, la Unitat d'Esco-
larització Compartida (UEC) de l'Hospitalet de l'Infant ha 
posat en marxa el 2n trimestre d'aquest curs nous tallers 

enquadrats dins de l'Entorn Físic-Social.
La metodologia emprada se centra a motivar els estudiants, 

tornar-los la confiança en les seves habilitats i reforçar-ne els 
aprenentatges. S'evita l'absentisme i l'abandonament escolar 
amb un enfocament pràctic en les matèries. El projecte 'Tastet 
d'oficis' n'és un exemple, que permet als alumnes explorar dife-
rents professions, com la d'auxiliar de cuina, auxiliar de mecà-
nic, auxiliar de veterinari, operari en instal·lacions elèctriques... 
a través de convenis amb empreses locals. Aquesta experiència 
brinda l'oportunitat d'adquirir habilitats professionals mentre fan 
pràctiques en un dels oficis del programa.

Un altre projecte significatiu és 'Entre Nosaltres', mitjançant el 
qual l’alumnat comparteix coneixements amb diversos col·lectius del 
municipi. Aquest tipus d'iniciatives reforcen el sentit de comunitat i 
proporcionen als estudiants l'oportunitat d'assumir rols de lideratge i 
d’ensenyar els altres, d’enfortir la seva autoestima i habilitats socials.

El Centre de Formació Àster, amb la seva UEC, exerceix un 
paper crucial en el suport a estudiants de 14 a 16 anys que en-
fronten dificultats en la dinàmica escolar tradicional. La UEC té 
com a objectiu proporcionar un pla de suport individualitzat per a 
cada alumne. La meta final és que aquests estudiants obtinguin 
el títol de graduat en Educació Secundària Obligatòria (ESO). 
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La Regidoria d'Igualtat ofereix un servei  
de canguratge a les famílies del municipi
“El Casalet” està a la seva disposició a l’Espai Jove de l’Hospitalet de l’Infant i al Casal de Joves de Vandellòs

Famílies, a través d’aquest codi QR podeu fer la inscripció al 
servei “El Casalet”. També podeu adreçar-vos als equipaments 
municipals juvenils, on us resoldran tots els dubtes que tingueu.  

L ’Ajuntament, a través de la Regidoria d’Igualtat, ha posat en fun-
cionament un nou servei municipal: “El Casalet”. Aquest servei 
de canguratge està a l’abast de les famílies amb infants de 3 a 

10 anys (nascuts entre el 2014 i el 2020), de dilluns a dimecres, de 
les 16 a les 19 h a l’Espai Jove de l’Hospitalet de l’Infant; i de les 
famílies amb infants de 6 a 12 anys (nascuts entre el 2012 i el 2017, 
de dilluns a dimecres, de 17 a 19 h, al Casal de Joves de Vandellòs.

Tant en un lloc com en l’altre, el preu d'aquest servei és d'1 € per 
infant i dia i s’ha de pagar sempre per transferència bancària. Hi ha 
tres modalitats de pagament:
• Puntual (1 € cada vegada que se'n faci ús).
• Un paquet de 10 € (per fer-ne ús 10 dies)
• Un pagament únic de 35 € fins al final del servei, previst el 29 de maig.

Per utilitzar aquest servei cal fer la inscripció per Internet o de 
manera presencial als equipaments juvenils que l’acullen, en l’horari 
de funcionament de El Casalet. 

Al Casalet, els infants poden berenar, fer els deures, jugar, fer 
manualitats, llegir i participar en un munt d'activitats més i, en defini-
tiva, gaudir d'una tarda divertida, mentre les persones que els cuiden 
podran aprofitar aquest temps per fer allò que necessiten.

“L’objectiu d’aquest nou servei és facilitar a les 
famílies la conciliació laboral i personal i oferir 
als nens i nenes un temps de lleure de qualitat”, 
segons ha explicat la regidora d’Igualtat, 
Esmeralda Saladié

Aquest servei està finançat pel fons estatal Pla Corresponsa-
bles del Ministeri d’Igualtat a través del Departament d’Igualtat i 
Feminismes de la Generalitat de Catalunya. Per accedir a aquesta 
subvenció, l’Ajuntament ha signat un conveni de col·laboració amb el 
Consell Comarcal del Baix Camp. 

S’estrena un servei de suport  
psicològic gratuït per al jovent 

E l consistori, a través de la Regidoria de Joventut, ha posat en 
marxa un servei de suport psicològic gratuït adreçat a joves 
per detectar i atendre de forma preventiva el patiment psi-

cològic i els problemes de salut emocional entre aquest col·lectiu. 
El servei està dirigit a joves d'entre 12 i 18 anys empadro-

nats al municipi. Les persones usuàries del servei poden accedir 
a 10 sessions de teràpia psicològica gratuïta, que pot ser amplia-
ble en funció de les necessitats. La teràpia es duu a terme la Casa 
de Cultura Blanca d’Anjou de l’Hospitalet de l’Infant, a un despatx 
ubicat a la primera planta.

Les persones interessades a accedir al servei de suport 
psicològic per a joves poden sol·licitar-lo a través del correu 

electrònic joventut@vandellos-hospitalet.cat o per Whatsapp, 
al número 626 604 605. L'horari d'atenció i de funcionament del 
servei és els dijous de 16 a 20 h. Els joves majors de 16 anys no 
requereixen autorització paterna. 
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E l pressupost agregat, integrat pel del propi Ajuntament, els 
organismes autònoms (els patronats municipals dels Mitjans 
de Comunicació, de l’Escola de Música i de la Llar d’Infants) i 

les societats anònimes municipals (la de promoció econòmica, que 
és IDETSA; i la d’esports, que és Llastres Serveis Municipals SLU), 
ascendeix a 25.424.715,46 €. 

El gruix d’aquest pressupost general correspon al de l’Ajunta-
ment pròpiament dit, que serà de 20.110.789,55 €, un 6,59 % superi-
or al de 2023. D’aquests diners, el 13,49%, en concret 2.713.788,04 €, 
seran destinats a inversions.

Entre les inversions previstes destaquen la de la residència per a 
la gent gran de l’Hospitalet de l’Infant (1.230.000 euros), la de la res-
tauració de l’antiga residència del Poblat d’Hifrensa (278.736,15 €), la 
de millora de les platges (95.000 €), la de la millora d’edificis munici-
pals (95.000 €) i la del projecte de redacció de la nova comissaria de la 
Policia Local (87.232 €). 

«Són uns pressupostos basats en l’austeritat, 
el control de la despesa pública, la cerca de 
l’eficiència i l’eficàcia en la gestió municipal», 
va argumentar l’alcaldessa, Assumpció Castellví, 
en el moment de presentar-los

El percentatge de rati de deute viu serà del 0% i l’Ajuntament 
assumirà íntegrament l’increment del 35% del servei de la recollida 
i tractament de la brossa. A diferència del que han fet els municipis 
de l’entorn, el consistori ha decidit no apujar les taxes d’aquest servei 
als veïns i veïnes, «per contribuir a que el conjunt dels habitants del 
municipi puguin afrontar millor els problemes derivats de l’alta taxa 

d’inflació, així com els increments de preu de l’energia i de la cistella 
de la compra», segons ha argumentat l’alcaldessa. 

Pel que fa a les despeses de personal, el pressupost municipal 
inclou una previsió de l’increment salarial màxim de la plantilla del 
2,5%, previst pel pacte entre el Govern de l’Estat i CCOO i UGT. 

Quant als capítols d’ingressos, l’alcaldessa ha explicat que s’in-
crementarà molt el capítol d’impostos directes. Fruit de la revisió 
feta per Base Gestió d’Ingressos de la Diputació de Tarragona, a 
petició de l’Ajuntament, s’ha detectat un error en les potències 
declarades per les empreses Alpiq Energia España SAU i Naturgy 
Ciclos Combinados SL a l’hora de pagar els impostos per la seva 
activitat econòmica (IAE). Aquest error ha comportat que l’Ajunta-
ment hagi deixat d’ingressar aproximadament 1.200.000 € en els 
darrers 4 anys. 

En el capítol de Transferències de capital, consten les subven-
cions que l’Ajuntament té previst rebre durant el 2024 per executar 
inversions. Entre altres, la segona distribució del Fons de Transició 
Nuclear, amb un import de 810.000 €, que es destinaran a actuaci-
ons i activitats de promoció econòmica vinculades a les subvencions 
municipals; l’assignació del programa del 2% Cultural de Ministerio 
de Transportes, Movilidad y Agenda Urbana al Projecte de restaura-
ció de l’antiga residència del Poblat d’Hifrensa (Etapa 1a Façanes, 
Coberta i Ascensor), xifrat en 167.241,69 €; la subvenció de l’ACA 
destinada a la millora i renovació de les xarxes de subministrament 
d'aigua en baixa i per a la millora de la digitalització dels sistemes de 
gestió de l'aigua urbana, dotada amb 152.016,15 €; i els Fons Euro-
peus Next Generation destinats a la construcció de la nova residència 
de la gent gran de l’Hospitalet de l’Infant,  dels quals resten per reco-
nèixer 82.329,24 euros. 

L’Ajuntament aprova un pressupost de  
més de 25 milions d’euros per al 2024
El Ple va donar llum verda als comptes municipals d’enguany després de desestimar les al·legacions presentades

Aquí trobareu els vídeos de les 
darreres sessions plenàries que ha 

gravat la Televisió de Vandellòs (TVV) Actualitat10



A la pàgina web municipal podeu consultar 
les notícies-resum dels acords més destacats 
adoptats en les darreres sessions plenàries. 

L’aprovació definitiva

E l pressupost municipal per a l’exercici de 2024 es va apro-
var definitivament el passat 11 de gener, en una sessió 
plenària extraordinària urgent en què previament es van re-

soldre les al·legacions presentades pel grup municipal de la CUP-
AMUNT i per l’Associació de Joves de Vandellòs, durant el període 
d’informació pública que es va obrir després de l’aprovació inicial 
del document (al ple del passat 30 de novembre).

Amb els vots a favor de Més Municipi, Acció Municipal, la FIC i 
el PP; l’abstenció del PSC i el vot en contra de la CUP es va acordar 
desestimar les 3 al·legacions presentades pel grup municipal de 
la CUP-AMUNT, que bàsicament tornaven a recollir les propostes 
que ja es van debatre i desestimar al ple del 30 de novembre; i 
l’al·legació presentada per l’Associació de Joves de Vandellòs, en 
què demanava un increment de la subvenció. 

Totes les al·legacions van ser desestimades perquè, segons 
l’informe emès per l’interventor de l’Ajuntament, «constitueixen 
una proposta pressupostària que no es fonamenta en cap dels 

motius fixats en l’article 170.2 del Text Refós de la Llei Reguladora 
de les Hisendes Locals». 

INVERSIONS 
2.713.788,04 €

Residència  
gent gran 

1.230.000 €

Residència  
del Poblat  
d’Hifrensa 

278.736 €

Millora de  
les platges 

95.000 €
Millora d’edificis 

municipals 
95.000 €

Projecte nova 
comissaria 

87.232 €

PRESSUPOST DE 
L'AJUNTAMENT  
PROPIAMENT DIT
20.110.789,55 €

0% Rati de deute 
viu 2024 2,5%

Increment 
salarial màxim  
de la plantilla35%

d'increment del 
servei de recollida i 
tractament de la brossa 
l'assumirà l'Ajuntament

el
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Aquí teniu accés a la notícia i al vídeo de la sessió plenària del 27 
de març, en què a més de tenir lloc la presa de possessió del nou regidor 

socialista, es van adoptar diversos acords, com ara substituir el deutor 
del préstec atorgat a la Cooperativa Agrícola de Vandellòs:

Ell no ho sap fer
però TU SÍ!

Vine a l’Ajuntament i recull gratuïtament 
l’ampolla neteja pipins per al teu gos
Només per a gossos censats al municipi

S NCIÓ 200€
segons la normativa vigent

www.vandellos-hospitalet.cat

RECULL LA CACA
I PASSA AIGUA
ALS PIPINS

S’ha modificat l’ordenança  
municipal de tinença d’animals

A l mes de març va entrar en vigor la modificació de l’ordenan-
ça municipal de tinença d’animals, aprovada inicialment en 
la sessió plenària del passat 1 de febrer i sotmesa després a 

informació pública.
Aquesta modificació ha servit per adequar l’ordenança a la Llei 

7/2023, de 28 de març, de protecció dels drets i el benestar dels ani-
mals i afecta els articles 10 i 15. En l’article 10  s’ha incorporat un 
nou punt en virtut del qual és obligatori comunicar a l’Ajuntament la 
retirada del cadàver d’un animal de companyia identificat. 

La baixa d’un animal de companyia per mort ha d’anar acompa-
nyada del document que acrediti que va ser incinerat o enterrat per 
una empresa reconeguda oficialment per fer aquestes activitats. 
En cas d’impossibilitat de recuperar el cadàver, cal documentar-ho 
adequadament. 

La sanció prevista per infringir aquesta norma és de 200 € (o de 
100 € si es paga de manera immediata o els 20 dies posteriors a la 
comunicació).

També com a novetat, en l’article 15, ara es regula la qüestió 
de les miccions dels animals en la via pública, a més de la de les 
deposicions. Així doncs, segons consta en l’ordenança, «els titulars o 
conductors dels gossos hauran d’evitar que aquests facin les seves 
deposicions i també les seves miccions a la via pública, als parcs 
públics o jardins d’ús freqüent, a la sorra o a l’aigua; i en cas que sigui 
inevitable la deposició i la micció, hauran de retirar immediatament 
els excrements o brutícia produïts». En cas de les miccions, «s’haurà 
de netejar immediatament amb aigua o amb productes biodegrada-
bles l’espai on s’ha produït la micció». 

No recollir els excrements i no dipositar-los en el lloc corresponent 
o no netejar les miccions comporta una sanció de fins a 200 € (100 € 
si es paga de manera immediata). Aquestes multes són una novetat. 

L’Ajuntament lliurarà en breu ampolles per netejar els pipins a 
les persones que tinguin gossos censats al municipi, de manera 
gratuïta. El punt de recollida de les ampolles serà la Comissaria de la 
Policia Local. 

Aaron Pueyo, nou regidor del PSC

E n la sessió plenària del 27 de març, Aaron Pueyo Maroto va 
prendre possessió de l’acta de regidor com a representant 
del grup municipal PSC-CP a l’Ajuntament de Vandellòs i 

l’Hospitalet de l’Infant.
Pueyo ocupa aquest càrrec en substitució, per renúncia, d’Al-

fons Garcia; i prèvia renúncia anticipada de María Isabel Sánchez 
Navarrete.

En el ple del passat 1 de febrer, va tenir lloc la presa de raó de 
la renúncia al càrrec presentada pel regidor Alfons Garcia. Va 
ser en el ple de l’1 de desembre de 2023, però, quan Garcia, en 
el torn de precs i preguntes, va anunciar la seva decisió i es va 
acomiadar de la ciutadania i de la resta de membres del Ple. En 
representació del consistori, l’alcaldessa, Assumpció Castellví, va 

agrair-li la tasca que ha dut a terme a l’Ajuntament durant els seus 
12 anys com a alcalde del municipi. 
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Nou model d’organització  
de les festes de l’Hospitalet

E l govern municipal ha impulsat un nou model de gestió de 
les festes de l’Hospitalet de l’Infant, amb el suport de la 
Comissió de Festes de l’Hospitalet de l’Infant i l’Associació 

Penyes Sant Roc. Amb la voluntat de treballar conjuntament per 
organitzar les millors festes possibles, el consistori ha signat 
uns convenis de col·laboració amb ambdues, que s’han consti-
tuït de manera formal com a entitats locals.

Per mitjà d’aquests acords, la Comissió s’ha compromès a 
organitzar enguany les festes de Sant Joan (23 i 24 de juny) i 
Sant Pere (del 28 al 30 de juny), la Festa Major de Sant Roc (del 
14 al 18 d’agost) i la festa de Cap d’Any; i l’Associació Penyes 
Sant Roc, el Carnaval, la Festa d’Estiu (el 21 i 22 de juny) i les 
Penyes de Sant Roc per la Festa Major. El consistori, per la seva 
part, s’ha compromès a ajudar a finançar-ne els actes.

D’aquesta manera,”les dues noves associacions es repartiran 
la càrrega de feina i podran aportar noves idees per a les festes, 
per enriquir-les i ampliar el ventall de propostes per a tots els gus-
tos i edats”, ha explicat la regidora de Festes, Yolanda Marqués.

“Ambdues rebran una subvenció i s’hauran d’ajustar al pres-
supost que tindran i això servirà per controlar millor les despe-

ses de les festes  i fer una gestió més responsable dels recursos 
municipals. A més, com que seran elles les que gestionaran les 
contractacions d’empreses, els pagaments als proveïdors seran 
més ràpids i directes”, ha afegit Marqués. 

E l Govern de la Generalitat de Catalunya ha declarat Bé Cultural 
d’Interès Nacional (BCIN), en la categoria de Conjunt Històric, 
el Poblat Hifrensa. Un nucli singular per ser l’única colònia in-

dustrial moderna de la segona meitat del segle XX.
Segons va explicar el passat 5 de desembre en un comunicat de 

premsa, la singularitat del poblat prové del seu origen perquè va ser 
construït amb capital de l’empresa Hifrensa (Hispano Francesa de 
Energia Nuclear SA) amb la finalitat d’allotjar els treballadors de la 
central nuclear de Vandellòs-I.

És un nucli singular perquè és l'única colònia 
industrial moderna de la segona meitat del s. XX

La inauguració del poblat va ser l’any 1975 tot i que les edifica-
cions del recinte van anar creixent successivament en funció de les 
necessitats i requeriments industrials i socials. El seu creixement es 
va aturar en el moment en què es va tancar la central nuclear, el 1989. 
Moment en què els habitatges i terrenys passen a mans privades; i 
els vials, equipaments i zones verdes, a l’Ajuntament.

El projecte d’urbanització i el de gran part dels edificis que con-
formen el conjunt van ser projectats per l’arquitecte Antoni Bonet 
Castellana el 1969. Bonet va ser una de les principals figures del 
Moviment Modern, membre del GATPAC i col·laborador del despatx 
de Sert i Torres Clavé, a més de treballar amb Le Corbusier.

Per tal de garantir la continuïtat dels valors del conjunt històric 
s’ha delimitat un entorn de protecció. Això permetrà garantir la cor-
recció de les visuals i perspectives sobre el conjunt històric des dels 
espais públics i controlar i garantir la correcció de les incidències de 
les possibles actuacions en els edificis i espais adjacents. 

El Poblat Hifrensa de l'Hospitalet de l'Infant  
ha estat declarat Bé Cultural d'Interès Nacional 
Per tal de garantir els valors del conjunt històric, el Govern també ha delimitat el seu entorn de protecció

A la pàgina web de l’Ajuntament, trobareu sempre l’agenda 
d’actes actualitzada. Per estar al dia de les propostes organitzades 
al municipi, també us recomanem seguir les nostres xarxes socials. Actualitat 13



E l consistori té previst obrir a la primavera el Centre de la 
Imatge Paco Andreu. Aquest nou equipament cultural muni-
cipal estarà ubicat al local de l’antiga botiga i estudi fotogràfic 

de Francesc Andreu, ubicat a la Plaça Catalunya 9 de l’Hospitalet de 
l’Infant, amb façana també a la Via Augusta 18. 

Al febrer van començar les obres d’arranjament de la planta 
baixa de l’edifici, que permetran destinar l’immoble a aquest nou 
ús. Els treballs de reforma, adjudicats a l’empresa Óscar Beltrán Ra-
mal-Yesos y Escayolas per un import de gairebé 47.000 euros, tenen 
un termini d’execució de tres mesos. Un cop estiguin enllestits, l’Ajun-
tament podrà obrir al públic el Centre amb un horari regular.

Aquest nou equipament serà un punt de servei de l’arxiu municipal, 
igual que Ca la Torre de Vandellòs, i tindrà com a objectius la preserva-
ció, l’estudi, l’accessibilitat i la difusió del patrimoni documental, en espe-
cial, el visual local, des del vessant arxivístic i artístic. Entre el material 
que es podrà consultar al Centre Municipal de la Imatge Paco Andreu 
hi haurà el fons fotogràfic de Paco Andreu, que consta d’un total de 
gairebé 74.000 imatges captades durant el període 1961-1999. La ma-
joria són de Vandellòs i l’Hospitalet de l’Infant, tot i que també n’hi ha de 
Riba-roja d’Ebre i Flix; i tenen un interès patrimonial, històric i etnològic, 
perquè retraten el veïnat, els indrets i les activitats del municipi. 

L’any 2022 l’Ajuntament es va comprometre a custodiar i conservar 
aquestes imatges, a obrir-les a la consulta pública i a identificar-les i 
tractar-les; i també a digitalitzar-ne una part, tal com es va acordar amb 
la família del fotògraf i artista local, que va morir el 2016 als 83 anys.

L’Ajuntament preveu també organitzar en aquest nou espai cultu-
ral exposicions temporals, per exemple, de la maquinària utilitzada 
per Paco Andreu i pel cineasta amateur local Ramon Agulló. 

En marxa, les obres d'arranjament per obrir  
el futur Centre de la Imatge Paco Andreu 
La reforma del local de l’antiga botiga i estudi fotogràfic de la Plaça Catalunya número 9 de  
l'Hospitalet de l'Infant permetrà a l’Ajuntament habilitar-hi un punt de servei de l’arxiu municipal

Aquí podeu consultar la programació municipal de 
cultura que hi ha prevista per aquesta primavera. 

Ja veureu que hi ha propostes per a tots els gustos! 

El municipi s’adhereix  
al cicle CineXic 

V andellòs i l’Hospitalet de l’Infant s’ha incorporat al 
cicle CineXic, un programa d’impuls del cinema in-
fantil en català a través d’un circuit de sales d’arreu 

del territori. Òmnium Cultural impulsa aquest projecte amb la 
col·laboració de Drac Màgic i MODIband.

El Servei de Biblioteques de Catalunya ha contractat una 
subscripció anual per a deu biblioteques, entre les quals hi ha la 
Biblioteca Infant Pere de l’Hospitalet de l’Infant. Això fa possible 
que el municipi disposi enguany d’una programació regular de 
cinema familiar en català, que consta de 8 pel·lícules amb un se-
gell de qualitat artística i pedagògica. L’entrada a totes aquestes 
sessions de cinema, previstes al Teatre Auditori, és gratuïta. 

Més de 6.000 persones  
han gaudit del 26è 
Pessebre dels Estels 

E l Pessebre dels Estels, organitzat per l’Associació Ma-
sia de Castelló amb el patrocini de l’Ajuntament, s’ha 
consolidat des del punt de vista del nombre de visitants 

i de voluntaris i voluntàries que el fan possible. I és que, tal 
com ha argumentat el president de l’Associació, Santi Nomen, 
al llarg dels 4 dies que es va representar (el 8, 9, 16 i 17 de de-
sembre), va aplegar més de 6.000 visitants i uns 325 volun-
taris i voluntàries, que van fer de figurants o van col·laborar 
d’una manera o altra en l’esdeveniment. 

Aquí podeu veure la fotografia guanyadora del VII Concurs 
d’Instagram del Pessebre, convocat per la Regidoria de Tu-
risme. L’autora, Sonia Bernal (@soniabg41), va rebre un premi 
gentilesa de l’Hotel La Figuerola, consistent en una estada. 
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E l nostre municipi ha obtingut la Bandera Sender Blau 2024 per al 
Sender Litoral del Jonquet, que uneix les platges de l’Arenal i del 
Torn; i per al sender d’interior Masboquera-Castelló. És un guardó 

que atorga l’Asociación de Educación Ambiental y del Consumidor (ADE-
AC) amb l’objectiu de «premiar i reconèixer la conservació i recuperació de 
senders i itineraris, transformats en valuosos recursos per a la interpreta-
ció i l’educació ambiental, així com per al gaudi de la natura a través de 
la realització d’activitats recreatives, esportives i turístiques sostenibles».

Per obtenir el guardó Sender Blau, s'han de complir un conjunt 
de criteris i indicadors, que s'agrupen en quatre categories: carac-
terístiques de les sendes i traçats; informació, senyalització i infra-
estructures als senders; conservació i gestió del patrimoni natural i 
cultural; i ús públic dels senders.

A l’acte de lliurament dels guardons Bandera Senders Blau 2024, 
que va tenir lloc el passat 13 de març a Las Rozas de Madrid, hi va 
assistir la regidora de Turisme, Elidia López. 

L’ADEAC, que és la mateixa associació que avalua la qualitat de 
les platges (Bandera Blava), ha concedit el guardó Bandera Sender 
Blau-2024 a un total de 128 senders de tot Espanya, 5 dels quals són 
de Catalunya (un de la demarcació de Girona; i 4 de la de Tarragona). 
Vandellòs i l’Hospitalet de l’Infant és l’únic municipi de la província 
de Tarragona que ha rebut dos guardons.

El Sender Litoral del Jonquet de l’Hospitalet de l’Infant va rebre 
per primera vegada aquest distintiu l’any 2017 i des d’aleshores l’ha 
aconseguit renovar any rere any; i el Sender Masboquera-Castelló, el 
va obtenir per primer cop l’any passat. 

Vandellòs i l’Hospitalet de l’Infant rep  
dues banderes Sender Blau 2024
El Sender Litoral del Jonquet i el sender Masboquera-Castelló han aconseguit renovar  
aquest premi que atorga l’Asociación de Educación Ambiental y del Consumidor

Caminades amb valor

L a Regidoria de Turisme ha organitzat enguany unes cami-
nades guiades gratuïtes amb l’objectiu donar a conèixer 
l'entorn natural del municipi. En concret, els dos senders 

guardonats amb la Bandera Sender Blau 2024 (el Sender Litoral 
del Jonquet i el Sender Interior Masboquera-Castelló) i els nuclis 
d'interior de Vandellòs i Remullà. 

Les caminades pels senders blaus van tenir lloc els dies 2 i 16 
de març; i la ruta Vandellòs-Remullà està programada per al dis-
sabte 13 d’abril, a les 11 h (el punt de sortida serà el Molí de l’Oli 
de Vandellòs). Per participar-hi, cal fer la inscripció a turisme@
vandellos-hospitalet.cat. 

Seguiu Turisme l’Hospitalet de l’Infant i la Vall de Llors a les xarxes socials:

@Turisme l’Hospitalet de l’Infant i la Vall de Llors 

@turisme_hospitalet @Mar_i_Muntanya 
Turisme 15



L’Ajuntament referma  
la seva aposta pel  
turisme nàutic

E n el marc de la Fira Internacional de Turisme, FITUR, 
a Madrid, l’alcaldessa, Assumpció Castellví, va signar 
l’acord amb Nàutic Parc Costa Daurada i Terres de 

l'Ebre - Estació Nàutica.
A l’acte institucional, celebrat el 24 de gener, hi van assistir 

el president de l’Estació Nàutica, Joaquim Cristià; i els alcaldes 
dels altres sis municipis que també han renovat aquest conve-
ni per promocionar l’oci nàutic al territori, tant a nivell nacional 
com internacional. 

Premis per als autors  
de les imatges del  
calendari de l’Ajuntament 

L a Regidoria de Turisme va organitzar el 17 de gener un 
acte de reconeixement als autors i autores de les foto-
grafies del calendari de 2024 que ha editat l’Ajuntament.

Les seves imatges van ser les més votades pels seguidors 
de Facebook i d’Instagram de Turisme l'Hospitalet de l'Infant i 
la Vall de Llors, cada mes de 2023.

Com a guardó, tots els igers guanyadors han rebut un lot 
de productes locals; unes còpies del calendari i articles de 
marxandatge de Turisme. 

Es renova l’acord amb  
el Patronat de Turisme  
de la Diputació 

L ’Ajuntament de Vandellòs i l’Hospitalet de l’Infant és un 
dels 32 ens públics locals i associacions empresarials 
de la Costa Daurada que van signar el 13 de febrer, el 

19è Conveni Corner, per a la participació conjunta i coordina-
da en el programa de fires i a les campanyes de publicitat del 
Patronat de Turisme de la Diputació de Tarragona.

A l’acte de presentació del conveni hi van assistir la regi-
dora de Turisme, Elidia López; i Assumpció Castellví, com a 
alcaldessa i com a presidenta de la MIDIT. Aquesta mancomu-
nitat formada per Vandellòs i l’Hospitalet de l’Infant, Tivissa i 
Pratdip, s’hi ha afegit enguany a l’acord. 

El municipi es promociona  
a diverses fires

V andellòs i l’Hospitalet de l’Infant va estar present a 
la Fira Internacional de Turisme de Madrid, FITUR. 
Del 24 al 28 de gener, a l'estand de la marca turística 

Costa Daurada es van donar a conèixer els atractius turístics 
del municipi, de la mà el Patronat de Turisme de la Diputació 
de Tarragona.

En el marc del Conveni Corner, la nostra destinació tam-
bé va participar en la fira B-Travel de Barcelona, del 15 al 17 
de març. 

Menjar als establiments de restauració de Vandellòs i 
l’Hospitalet de l’Infant pot tenir premi! Per consumicions 

iguals o superiors a 20 euros, podeu entrar en el sorteig 
de premis. Consulteu les bases de la campanya aquí: Turisme16



Es repeteix l’èxit de la fira Hospi Brick & Click 
La segona edició de la fira conjunta de LEGO i Playmobil més gran de Catalunya va omplir  
el pavelló esportiu municipal de l’Hospitalet de l’Infant el cap de setmana del 16 i 17 de març

M és de 5.000 persones van gaudir el cap de setmana del 16 
i 17 de març de la fira HospiBrick & Click, la fira conjunta 
de LEGO i Playmobil més gran de Catalunya que es va ce-

lebrar a l’Hospitalet de l’Infant. És la xifra que calcula la Regidoria de 
Comerç, que va organitzar-la, amb la col·laboració de l'Associació de 
Comerços de l'Hospitalet de l'Infant i la Vall de Llors (ACHV), la Regi-
doria de Turisme i les associacions Somosclicks i Hispalug.

Un èxit de públic i de participació en «El joc del busca click», amb 
un miler de butlletes emplenades correctament que van prendre part 
en els sortejos, 800 clicks lliurats com a obsequi i gairebé una trentena 
de tiquets de consumició als establiments comercials aplegats en el 
marc de la campanya de promoció del comerç i la gastronomia locals.

Aquells dies, al pavelló esportiu, es van poder veure 15 diorames 
de Playmobil i més de 60 m² d’exposició de LEGO. En total hi va ha-

ver més de 200 metres quadrats d'exposició, tres parades de venda 
d’aquestes joguines i una zona de jocs amb bricks de LEGO. L’As-
sociació d’Afectats de Fibromiàlgia de l’Hospitalet de l’Infant (AS-
HOFI) i diversos comerços locals també van instal·lar parades al 
recinte firal, amb productes relacionats amb aquesta temàtica. 

Com a novetat, es va reservar una hora de la fira per a l’entrada 
exclusiva de les persones amb neurodiversitat. Durant aquesta «hora 
tranquil·la», el dissabte de les 16 a les 17 h, es va reduir la intensitat 
lumínica i acústica del pavelló, perquè aquest col·lectiu pogués gau-
dir de la fira en un ambient de calma. 

En vista de la de la bona acceptació que va tenir aquesta iniciati-
va, l’Ajuntament ja es planteja ampliar-ne el temps de cara a la pro-
pera edició de la fira, segons ha dit la regidora de Comerç i Benestar 
Social, Sílvia Pujol. 

Segueix les xarxes socials d’IDETSA, 
per estar al dia dels serveis que ofereix 
a la ciutadania i a l’empresariat: 

@Idetsa  @idetsa_  @idetsa   

Jardineria Navarro, més  
de 50 anys al vostre servei

L ’any 1969 Josep Navarro Vernet va fundar l’empresa Jar-
dineria Navarro a Vandellòs. Cinquanta-cinc anys després, 
aquesta empresa local segueix en peu, sota la direcció del 

seu fill, en Joan Carles, que va agafar el relleu quan ell es va jubilar, 
ara fa 24 anys.
En Joan Carles se sent molt orgullós de la feina que va dur a ter-
me el seu pare i durant aquest temps ha procurat mantenir la 
bona imatge del negoci i fer-lo crèixer. Actualment, compta amb 
una plantilla de 10 treballadors i amb un catàleg de serveis molt 
ampli: projectes, disseny, creació i manteniments de jardins i 
àrees verdes; manteniment i reparacions de piscines; obra ci-
vil; tala i poda de tot tipus d’arbrat; neteja i ordenació de zones 
forestals; i instal·lacions de sistemes de reg, entre d’altres. A 
més, ven articles de jardineria i per a la cura de les piscines tant 

a la seva oficina, ara ubicada al carrer Duc de Cardona, 9 – Local 
4; com a la seva botiga virtual, a www.jardineria-navarro.com. 

Té una clientela fidel, formada per empreses, particulars i co-
munitats de veïns, sobretot de la província de Tarragona; i també 
de la resta de Catalunya. Per a ell, cada projecte és “un repte” que 
afronta “amb il·lusió”. 

SECCIÓ EMPRENEDORS 
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L’LSA CUP l’Hospitalet de l’Infant-Miami Platja 
aplega uns 500 esportistes per Setmana Santa
Aquest torneig de futbol aleví i infantil es va disputar als dos llocs del 28 al 31 de març

D el 28 al 31 de març es va celebrar l’LSA CUP l’Hospitalet de 
l’Infant-Miami Platja, un torneig de futbol base organitzat per 
Learning Soccer Academy (LSA), amb la col·laboració dels 

ajuntaments de Vandellòs i l’Hospitalet de l’Infant i Mont-roig del 
Camp. Aquest esdeveniment va aplegar mig miler d’esportistes, pro-
cedents dels dos municipis i d’altres poblacions de Tarragona, però 
sobretot de Barcelona i Lleida (també hi va haver un equip navarrès).

Al camp de futbol de l’Arenal de l’Hospitalet de l’Infant, 16 equips 
van disputar els partits de la categoria aleví masculí; i 5 equips, els 
de la categoria aleví femení; i al camp de futbol de Miami Platja, al 
carrer Badajoz 4, 13 equips van competir dins de la categoria infantil 
masculí. Entre els clubs de futbol que hi van participar destaquen el 
Gimnàstic de Tarragona, el Sant Cugat de Barcelona, l’Atlètic Segre de 
Lleida i el Júpiter de Barcelona.

“És un torneig molt atractiu per als jugadors i jugadores de futbol 
base i per a les seves famílies, perquè combina l’esport i el turisme. 
Està pensat perquè els nens i nenes puguin jugar el màxim nombre 
de partits i perquè tant ells com els seus acompanyants puguin gau-
dir del seu temps lliure en un entorn privilegiat”, va explicar el director 
esportiu d’LSA, Genís Guixé. 

Precisament, des dels ajuntaments de Vandellòs i l’Hospitalet 
de l’Infant i Mont-roig del Camp es valora especialment el fet que 

aquesta competició hagi servit per donar a conèixer els atractius 
turístics dels dos municipis. 

Aquest és el tercer any que l’Hospitalet de l’Infant ha acollit aquest 
torneig, mentre que Miami Platja s'ha estrenat enguany com a seu. 
Aquest 2024, el torneig ha comptat amb un centenar més de partici-
pants (8 equips més) i amb una categoria més (la d’aleví femení). 

El 24 de març va tenir lloc la 13a edició de la Cursa de la 
Portella de l’Hospitalet de l’Infant. Al web del Club Centre 

Excursionista Serres del Mestral podeu consultar-ne els resultats: 

Els homes més forts 
d’Espanya, a l’Hospitalet

E l pavelló esportiu de l’Hospitalet de l’Infant va acollir el 
passat 22 de desembre el Quart Torneig-Final de la Lliga 
Nacional de Força 2023. Aquesta competició va ser molt 

emocionant, perquè el triomf es va decidir en l’última prova. 
Juan Ferrer, de Deltebre, va guanyar la seva tercera lliga 

i Gianluca Ardenghi, veí del nostre municipi, va endur-se el 
títol de subcampió, en el seu primer any de participació. 

Els 8 atletes participants van oferir un gran espectacle es-
portiu i van tenir en suspens al públic, uns 500 espectadors que 
van acudir a la cita malgrat el fort vent que va bufar aquell dia.

 Més detalls a www.elmasfuerte.es 

Yanay Molí, subcampiona 
de Catalunya de tir amb arc

Y anay Molí Astudillo, veïna de l’Hospitalet de l’Infant, 
s’ha proclamat subcampiona del Campionat de Ca-
talunya de Clubs 2023/2024 de tir amb arc, que es 

va disputar el cap de setmana del 13 i 14 de gener al Palau 
d’Esports Catalunya de l’Anella Mediterrània de Camp Clar.

Ho va fer juntament amb els altres dos membres del seu 
equip (Núria Barberà i Ian Serra), que van competir sota la lli-
cència d’arquers de l’Alforja. 
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En aquest portal d’Internet, la inscripció 
al campus de futbol de Jana Fernàndez 
ja és oberta (les places són limitades).  

L’Alberg Esportiu Àster tornarà a acollir aquest 
estiu el campus de futbol de Jana Fernàndez 
Els infants i joves que participin en aquesta estada prevista del 24 al 29 de juny podran compartir moments 
amb aquesta jugadora del primer equip femení del FC Barcelona, a més d'entrenar i fer diverses activitats

Curses de resistència  
al calendari esportiu

E l passat 20 de gener, a Ca la Torre de Vandellòs, va tenir 
lloc la presentació de La Trilogia, unes curses de resis-
tència organitzades per l’Associació Esportiva Camins 

de Pedra. El municipi n’acollirà dues:
• The Longest Night, el 24 de maig, a la Masia de Castelló.
• The lord of the books, una ultra de 65 km que passarà per 

la Masia de Castelló i altres pobles de l’entorn de la Serra de 
Llaberia el 2 de novembre.
 Més informació i inscripcions a andomita.com
La presentació va incloure una xerrada de l’Oriol Antolí, el 

millor corredor espanyol en proves d'ultraresistència i top 10 
en la final del Campionat del Món Backyard Ultra. 

Joan Jardí, acreditat com  
a esportista d’alt nivell

E l nostre veí Joan Jardí Marco ja està acreditat com a es-
portista d’alt nivell, per resolució del president del Con-
sell Superior d’Esports. El seu nom figura en la relació 

d’esportistes d’alt nivell que s’ha publicat al Butlletí Oficial de 
l’Estat (BOE).

Per aconseguir aquest reconeixement, els esportistes han 
d’haver complert els requisits i condicions definits en el Reial 
decret 971/2007, de 13 de juliol. En el cas d’aquest patinador lo-
cal, s’ha valorat que hagi aconseguit fer podi en un campionat 
d’Europa oficial (la temporada 2023 va quedar-hi tercer). 

A quest estiu l’Alberg Esportiu Àster de l’Hospitalet de l’In-
fant serà novament la seu del Campus de Futbol Jana 
Fernàndez, la jugadora formada des dels 11 anys al plan-

ter del FC Barcelona que actualment forma part del primer equip 
femení. Aquest campus, adreçat als infants i joves nascuts/des 
entre els anys 2007 i 2015, tindrà lloc del 24 al 29 de juny i pretén 
«desenvolupar i perfeccionar els fonaments tècnics i tàctics del 
joc; i promoure els valors que transmet l'esport i la Jana tant dins 
com fora del terreny de joc”, segons s’informa en la seva pàgina 
web: https://www.campusjanafernandez.com/

Qui participi, podrà compartir moments amb la Jana, entrenar a 
futbol amb una metodologia especifica, dur a terme sortides i activi-
tats esportives variades i conviure amb els companys i companyes.

“La localització i la mentalitat del campus és ideal per créixer fut-
bolística i personalment”, segons s’assegura al mateix web.

Aquest serà el segon any que l’Hospitalet de l’Infant acollirà 
aquest campus. L’any passat va fer-ho per primera vegada (del 25 al 
30 de juny), amb la participació d’una trentena d’infants i joves.

«L’organització va valorar molt positivament les instal·lacions es-
portives i l’entorn natural del municipi i això ha estat clau en les negoci-
acions perquè enguany es pugui tornar a oferir aquest campus a l’Hos-
pitalet de l’Infant», ha explicat la regidora d’Esports, Yolanda Marqués.

Més informació a info@sportconnects.net i als telèfons 689 235 
644 i 636 519 375. 
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POBLACIÓ
Dades actualitzades 04/03/2024
L’Hospitalet de l’Infant 5.906
Vandellòs 815
Masriudoms 118
Vanessa Park 156
Masboquera 124
L’Almadrava 55
Població disseminada 30
Total 7.204

DEMOGRAFIA
NAIXEMENTS:
Arabia Torres García, 28/11/2023
Leo Gallardo Vidueira, 13/12/2023
Pau Barceló Borràs, 06/01/2024
Luca Regalado Cabeza, 17/01/2024
Adam Zarouali Achakraoui, 
04/02/2024
Elsa Molina Sabaté, 07/02/2024
Pol Ayllón Vernet, 11/02/2024
Àlex Macías Moragrega, 14/02/2024
Gabby Gurrera Galego, 21/02/2024
Lucía Estevez Valiente, 22/02/2024
Vega Estevez Valiente, 22/02/2024

MATRIMONIS:
Juan Antonio Camino Costa i Valentina 
Raluca Tatarusanu, 12/12/2023

TELÈFONS D’INTERÈS
Ajuntament de Vandellòs 977 82 40 37 
Fax Ajuntament de Vandellòs 977 82 43 59 
Alberg Esportiu Àster  977 82 34 40 
BASE 977 82 34 59 
Biblioteca de l’Hospitalet 977 82 21 22 
Biblioteca de Vandellòs 977 82 45 12 
CAP de l’Hospitalet  977 82 03 36 
Casa de la Vila de l’Hospitalet  977 82 33 13 
Fax Casa de la Vila  977 82 39 00 
Casal d’avis de l’Hospitalet 977 82 31 21
Casal d’avis de Vandellòs 977 82 43 64 
Casal de Masriudoms 977 82 44 10 
Casals de Joves 977 56 90 26 

Centre de dia de l’Hospitalet 977 82 30 76
Centre de dia de Vandellòs 977 82 41 16 
Comaigua (Avaries) 900 10 03 42 
Correus 977 82 20 26
Emergències 112 
Endesa (Avaries) 800 760 706 
Escola de Música (l’Hospitalet) 977 82 37 14 
Escola Mestral (l’Hospitalet) 977 82 31 90 
Escola Valdelors (Vandellòs) 977 82 40 14 
Farmàcia Alba Garcia 977 82 42 25
Farmàcia Aragonès 977 82 30 59 
Idetsa Fibra  877 911 450 
MIDIT (Mancomunitat)  977 56 90 30

Oficina d’IDETSA 977 82 08 20
INS Berenguer d’Entença 977 82 04 27
Jutjat de Pau 977 56 90 33 
Llar d’Infants Sol i Vent (l’Hospitalet) 977 82 04 61
Llar d’Infants Patufets (Vandellòs) 977 82 40 03 
Oficina de Turisme 977 82 33 28 
Piscina coberta. Àrea d’Esports 977 82 05 23 
Policia Local 092 / 609 30 89 45 
Port Esportiu (Club Nàutic) 977 82 30 04 
Ràdio l’Hospitalet 977 82 00 14
Serveis Socials 977 56 90 38 
Tanatori municipal 977 36 02 81 
Televisió de Vandellòs 977 82 43 60 

A la pàgina web de l’Ajuntament podeu consultar els horaris 
de l’autobús municipal i els horaris de les línies d'autobús 

entre l'Hospitalet de l'Infant i Reus o Tarragona.

DEFUNCIONS:
Josep María Jardí Sabaté, 
25/01/2024
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Podeu veure tots els espais emesos per 
la Televisió de Vandellòs, quan i on 
vulgueu, a través de la seva pàgina web. 

Joan Bosch, xef
Joan Bosch és un restaurador cambrilenc que 
ha aconseguit fer-se un lloc de prestigi dins 
el món de la cuina. Treballador incansable 
i apassionat del seu ofici té una estrella 
Michelin des del 1985.

Amb els temps que corren, amb les pujades de preu dels ali-
ments i les protestes dels pagesos que utilitzen lemes com 
“Avui és el nostre fi; però demà serà la vostra fam”, què ens 

espera?
Segons veig, a tothom li resulta simpàtic aquest eslògan, crec que 
aquesta gent s'ha de guanyar millor la vida, el que ells diuen és així, vull 
dir, la mar s'està acabant també. Fixa’t que hi ha molt poques barques 
a Cambrils, de les 60 que n’hi havia, queden 8 o 9... Tot això es veu en el 
dia a dia, en el poc peix que estan portant, no sé a on arribarem.

Segons Global Footprint Network, a l'estiu, que és quan té lloc el Dia 
de l'Excés de la Terra, haurem consumit els aliments que, en teoria, 
ens haurien d'arribar fins a Cap d'Any… És a dir, que estem esgotant 
tots els recursos que els sistemes naturals de la Terra poden pro-
porcionar i reemplaçar en un any. Què en pensa?
Ja fa anys que ho estic seguint això i inclús els mitjans ja ho estan 
comunicant. Jo fa anys que ho sento dir que el mes de juliol,  la hu-
manitat haurà consumit tots els productes que havien de durar fins 
al mes de desembre, per tant, ja fa molts anys que portem un dèficit, 
és a dir mengem més que produïm...

Cap a on anem?
No ho sé, de vegades veiem aquestes pel·lícules de ciència-ficció que 
surten menjant grills i aquests insectes que es mengen fregits...

Acabarem posant-los a la nostra dieta diària?
Espero que no, sóc un clàssic i m'agrada menjar natural, perquè per 
menjar bé, no cal menjar car. Un bon arròs, uns bons fideus, una bona 
escudella, un bon all cremat,  no cal fer floritures, no cal anar a buscar 
angules o llagosta, vull dir que, amb poc, pots menjar bé. 

LES ENTREVISTES DE LA RÀDIO

Estrena de la segona 
temporada de 'Cuida't a 
casa' a la TVV

L 'espai “Cuida't a casa” torna a la graella de la progra-
mació de la Televisió de Vandellòs. La segona tempo-
rada d'aquest programa de cura personal s'ha estre-

nat aquest mes de març i compta una vegada més amb els 
consells de la fisioterapeuta del municipi Gemma Arias. En 
aquesta segona temporada, el ioga, la relaxació així com els 
estiraments seran els principals continguts d'aquestes càpsu-
les que s'emeten els divendres després de les edicions dels 
Informatius. 

 També es poden veure en línia al lloc web tvvandellos.cat. 

L’emissora local celebra 
el centenari de la ràdio a 
Catalunya

R àdio l'Hospitalet fou convidada, el passat 26 de febrer, 
a la Gala del centenari de la ràdio a Catalunya, que va 
tenir lloc al Palau de la Música Catalana. La primera rà-

dio a l'Estat, fou inaugurada a Barcelona el 14 de novembre de 
1924. Per celebrar aquesta efemèride, Ràdio l'Hospitalet parti-
ciparà el pròxim 17 de maig en l'especial 'El dia R' de la Xarxa de 
comunicació local, en una programació conjunta de 12 hores 
amb les ràdios locals de tot Catalunya. L'objectiu, de caràcter 
solidari, és remarcar el paper i la feina de les ràdios locals. 
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12a Cursa de Sant Silvestre, amb què es van recaptar quasi  575 € per a la Lliga contra el Càncer. Foto: Montse Nomen

Acte de reconeixement a la tasca periodística de Ricard del Amo  
amb motiu de la seva jubilació. Foto: Tere Coll

Taller de gravats amb argila al Molí de Vandellòs.  

Foto: Regidoria de Turisme

Al compte oficial d’Instagram de l’Ajuntament compartim 
fotografies dels actes més destacats que se celebren al 

municipi. Si encara no el seguiu, us animem a fer-ho!: 

Benvinguda dels Reis Mags a Masriudoms.  
Foto: Rocío Morcuende

Arribada dels Reis Mags a Masboquera.  

Foto: Joana López

Cavalcada dels Reis Mags a l’Hospitalet de l’Infant.  

Foto: Teo Castillo.

Cavalcada dels Reis Mags a Vandellòs. 
 Foto: CCERV

Presentació de les parelles lingüístiques del Voluntariat per la Llengua.  Foto: Servei Comarcal de Català del Baix Camp
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Rua de Carnaval a Vandellòs.  Foto: Tere Coll

Esquiada Jove del programa d’activitats Tok’l 2.  
Foto: Cristina Lopera

Concurs de disfresses a Vandellòs.  
Foto: CCERV

Rua de Carnaval a l’Hospitalet de l’Infant.  
Foto: Beatriz Higueras

Acte de la lectura del manifest del 8M a l’Hospitalet de l’Infant. 

 Foto: Cristina Lopera

Marxa exploratòria per a dones pel 8M a Vandellòs.  
Foto: Aïda Pagès

Calçotada popular a Masriudoms . Foto: Miquel Botello

La Plaça Berenguer d’Entença va acollir, com a novetat, els balls  
del Carnaval. Foto: Beatriz Higueras

Per rebre notificacions al mòbil dels avisos de l’Ajuntament 
i dels actes programats al municipi, descarregueu-vos l’app 
Línea Verde, útil per comunicar incidències a la via pública. 

www.liniaverdavandellos-hospitalet.cat

VANDELLÒS I L'HOSPITALET
DE L'INFANT

Enviar

Enviar

GRATUÏTA
DESCARREGA L’APP

NOU
HORARI DE
BIBLIOTECA

HI HA UN
BANC TRENCAT

AL PARC

EL FANAL
TE LA LLUM

FOSA!

MILLORA
LA TEVA LOCALITAT
I MANTÉN-TE INFORMAT
COL·LABORA VIA APP
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